

УВАЖАЕМЫЕ ЧЛЕНЫ РЕДКОЛЛЕГИИ, АВТОРЫ И ЧИТАТЕЛИ ЖУРНАЛА!

В № 2 журнала «Русин» за 2018 г. публикуются статьи, выполненные на материалах докладов, прозвучавших на IV Всероссийской научной конференции с международным участием «Славянские языки в условиях современных вызовов» (Томск, 11–12 мая 2018 г.) и прошедших процедуру рецензирования. Также в журнале размещены материалы Международной научно-практической конференции «Межэтнические взаимодействия в этноконтактной зоне (Шестые чтения памяти И.А. Анцупова)» (26–27 октября 2017 г., Тараклия, Республика Молдова), которые не вошли в предыдущий номер.

Недавно стало известно, что по итогам 2017 г. журнал «Русин» занял 11-е место среди исторических журналов Восточной Европы, индексируемых в БД «Scopus» и вернулся в Q1 (<https://www.scimagojr.com/journalrank.php?category=1202&area=1200&country=Eastern%20Europe&year=2017>).

Также «Русин» был включен еще в пять тематических категорий (научных областей). Теперь их шесть (<https://www.scimagojr.com/journalsearch.php?q=21100199115&tip=sid&clean=0>):

Arts and Humanities (Искусство и гуманитарные науки)

History Q1 (*История Q1*)

Language and Linguistics Q2 (*Язык и лингвистика Q2*)

Literature and Literary Theory Q1 (*Литература и литературоведение Q1*)

Social Sciences (Социальные науки)

Anthropology Q3 (*Антропология Q3*)

Linguistics and Language Q2 (*Лингвистика и язык Q2*)

Sociology and Political Science Q3 (*Социология и политология Q3*)

Таким образом, по итогам 2017 г. журнал по двум категориям попал в Q1 (История, Литература и литературоведение), двум – в Q2 (Язык и лингвистика, Лингвистика и язык), двум – Q3 (Антропология, Социология и политология).

Неплохие результаты у журнала и в новом библиометрическом показателе в базе данных «Scopus» – CiteScore. CiteScore – это соотношение числа ссылок, полученных журналом в определенном году, к количеству статей данного журнала, опубликованных в предыдущие три года.

Категория	Рейтинг	Процентиль
ARTS AND HUMANITIES		
Literature and Literary Theory	65/658	90-й
History	320/983	66-й
Language and Linguistics	255/618	58-й
SOCIAL SCIENCES		
Linguistics and Language	288/671	57-й
Anthropology	184/313	40-й
Social Sciences		
Sociology and Political Science	693/1028	32-й

С.Г. Суляк,
главный редактор журнала

DEAR MEMBERS OF THE EDITORIAL BOARD, AUTHORS AND READERS OF THE JOURNAL!

The second issue of *Rusin* in 2018 contains the articles that were peer-reviewed and selected among the presentations delivered at the Fourth All-Russian Conference with International Participation "Slavic Languages: Responding to New Challenges" (Tomsk, May 11–12, 2018) as well as materials presented at the International Conference "Inter-Ethnic Cooperation in Ethno-Contact Zones (The Sixth Antsupov Readings)" held on October 26–27, 2017, in G. Tsamblak Taraclia State University (Taraclia, Republic of Moldova), which were not included in the previous issue of *Rusin*.

It has become known recently that according to the 2017 results, *Rusin* has returned to Q1 and holds the eleventh position among the Eastern European historical journals indexed in Scopus (<https://www.scimagojr.com/journalrank.php?category=1202&area=1200&country=Eastern%20Europe&year=2017>).

Rusin has also been included in five other thematic categories (research areas) to make six in total (<https://www.scimagojr.com/journalsearch.php?q=21100199115&tip=sid&clean=0>):

Arts and Humanities

History Q1

Language and Linguistics Q2

Literature and Literary Theory Q1

Social Sciences

Anthropology Q3

Linguistics and Language Q2

Sociology and Political Science Q3

Thus, according to the results of 2017, the journal has entered Q1 in two categories (History, Literature and Literary Studies), Q2 in two categories (Language and Linguistics, Linguistics and Language), Q3 in two categories (Anthropology, Sociology and Political Science).

Rusin has demonstrated quite good results in the new bibliometric indicator in *Scopus – CiteScore*, which shows the ratio of the number of links received by the journal in a certain year to the number of articles in this journal published in the previous three years.

Category	Rating	Percent
ARTS AND HUMANITIES		
Literature and Literary Theory	65/658	90th
History	320/983	66th
Language and Linguistics	255/618	58th
SOCIAL SCIENCES		
Linguistics and Language	288/671	57th
Anthropology	184/313	40th
Social Sciences		
Sociology and Political Science	693/1028	32nd

*S.G. Sulyak,
Editor-in-Chief*